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不同种类相思树试管苗内源激素的HPLC测定

苏齐珍1，赖钟雄2，叶玲娟2，吴仕超2

福建农林大学园艺植物生物工程研究所，福州350002

摘要： 

本试验以不同种类相思树试管苗为材料，对相思树试管苗内源激素进行提取，并建立了相思树内源激素的HPLC测
定方法。研究结果表明不同种类相思树试管苗内源激素测定方法存在差异，不同种类相思树试管苗内源激素含量差

异较大。 

关键词： 相思树   试管苗   内源激素   

The HPLC detection of endogenous hormones from seedlings in several species of 
Acacia

Abstract: 

The seedlings of several species of Acacia were used as the materials in this experiment, the extraction 
of endogenous hormones, and establish the HPLC detection method of endogenous hormones of Acacia 
in the experiment. According to the research, the HPLC detection method of endogenous hormones in 
several species Acacia were different, and the differents of concentration of endogenous hormones were 
fairly large in several species of Acacia
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